
   
  

    



   

50-ka OA očami našich žiakov  

Prípravami päťdesiatky OA žijú nielen učitelia, ale aj žiaci. Môžete sa o tom presvedčiť  

 

z príspevkov, ktoré sú veľmi zaujímavé.  

Vážená pani riaditeľka, vážení učitelia, milí žiaci,   
  

dnes sme sa tu zišli, aby sme spoločne oslávili 50-te výročie založenia našej školy. Za 

50 rokov sa zmení naozaj veľa... Veď len si predstavte ako vyzeral život v roku 1968 a 

ako vyzerá dnes? Aj naša škola si za tento čas prešla mnohými zmenami. Pred 50timi 

rokmi by sme boli študentami Strednej ekonomickej školy, ktorá sídlila na Bysterci. No 

podľa mňa nie je ani taký dôležitý presný názov školy alebo miesto, či budova, kde 

sídli....   

Už v siedmej triede som túžila ísť na strednú, kde budem študovať odbor 

sociálno-výchovný pracovník. Ale to, že je tento odbor aj v Dolnom Kubíne na 

obchodnej akadémii som sa dozvedela až na burze povolaní. Odvtedy bolo mojím 

jediným snom dostať sa tu. A môj sen sa splnil. Ako deviatačka, ktorá sa pripravovala 

na prijímačky, som mala isté očakávania od zvolenej školy. A keď som teraz tu, 

uvedomujem si, že moje očakávania sa naplnili. No musím vyjadriť veľkú ľútosť nad 

tým, že tento odbor onedlho zanikne. Zároveň však dúfam, že tu v tejto škole po sebe 

zanechám, spolu s ďalšími absolventmi, posolstvo obyčajnej ľudskosti a nezištnej 

pomoci. Ďakujem, že som ešte mala možnosť zažiť NÁŠ odbor, byť súčasťou svojej 

triedy a študentom obchodnej akadémie. Je to pre mňa česť.   

Vážení prítomní!  

Ako som už naznačila v úvode, škola nie je budova. Škola, to sú všetci žiaci a 

predovšetkým učitelia. Preto by som im chcela osobitne poďakovať za ich snahu, 

námahu a trpezlivosť, pretože práve bez nich by bola škola iba obyčajnou budovou. 

Ďakujem za slovo.  

  

Monika Gondová IV.E  

  

Vážený pedagogický zbor, milí žiaci!  

  
Som veľmi rada, že sme sa tu všetci zišli pri príležitosti 50. výročia od založenia 

našej školy – Obchodnej akadémie v Dolnom Kubíne.  



   

 Presne pred päťdesiatimi rokmi, 1. 9. 1968, bola slávnostne otvorená a privítala 

svojich prvých žiakov. V priebehu rokov sa ich tu vystriedalo stovky/tisíce, ale tiež aj 

množstvo učiteľov.  

 Je päťdesiat rokov veľa alebo málo? Od otvorenia školy sa udialo veľa zmien. 

Slávnostné otvorenie školského roka v septembri 1968 jej prinieslo pomenovanie  

Stredná ekonomická škola v Dolnom Kubíne. Pod vedením Ing. A. Kleina, prekonávala 

rôzne ťažkosti. Postupom času sa rozrastala, pribúdali žiaci, dostavili sa prvé úspechy. 

Každoročne opúšťali školské lavice absolventi, ktorí sa úspešne začlenili do bežného 

pracovného i spoločenského života.  

 Začína sa história obchodnej akadémie. Škola získala nové priestory, nové odbory, 

nové vyučovacie predmety, nových učiteľov a hlavne nový názov – obchodná 

akadémia. Od roku 2012 je riaditeľkou školy Ing. Vilma Janotíková.  

 Oslavy jubilea sú vyvrcholením dlhoročnej práce učiteľov, ale aj žiakov. Sú aj 

príležitosťou pozrieť sa späť a načerpať silu a energiu do ďalšej práce. Verím, že v 

tejto chvíli nám všetkých víri v hlave množstvo spomienok. A je na čo spomínať. Ako 

raz niekto povedal: „Školu nerobia tehly, budova ani lavice a skrine. Školu robia ľudia, 

pocity a emócie s ňou spojené.“  

  Na záver chcem našej škole popriať veľa úspechov, učiteľom pevné nervy a 

žiakom hlad po vedomostiach.  

Michaela Furjelová IV. A  

  

Naša škola  
Obchodná akadémia v Dolnom Kubíne sídli na Ulici Radlinského. Mohutný 

modrý „šmolko“ sa pýši už z veľkej diaľky. Na prvý pohľad sa škola zdá byť veľkým 

bludiskom. Možno len pre „prvákov.“ ☺   

 Vchod do budovy otvárajú dva predné vchody. Jeden z nich je hlavný a slúži 

pre nás, študentov. Vovedie nás do maľbami a plagátmi tvorenej vstupnej chodby. Tu 

sa hneď nachádza aj šatňa s množstvom skriniek, pri ktorých je problém nájsť tú svoju. 

Vľavo od vchodu je umiestnený PC s mohutnou kopírkou a malá miestnosť s 

príjemným vrátnikom. Práve tu sa môžu naše prezuvky rozhodnúť, ktorým smerom nás 

povedú. Po prechode cez sklenené dvere šatne sa po našej pravej ruke tiahnu schody 

až na 4. poschodie. Ale ak sa vyberú opačným smerom, musia prejsť dlhú úzku 

chodbu, ktorú tvorí množstvo dverí s tými najdôležitejšími ľuďmi tejto školy. Na konci 

je jasné svetlo. „Ach, náš bufet!“ ☺ Množstvo sedačiek dotvárajú tento žiakmi obľúbený 

kút. Tiež sa tu nachádza výťah (ale my musíme len pekne cupitať po schodoch) a dvere 

do denne „upískanej, pivničnej“ telocvične. Od bufetu vedie aj druhý vchod - 

bezbariérový.   

Tried a učební je ohromne veľa na každom zo štyroch poschodí. Na 1. z nich 

dominuje oddychová miestnosť a zároveň vstup do auly, slúžiacej na rôzne kultúrne 

podujatia, prednášky, ale pre nás, študentov, najmä na testovanie vedomostí. Na 

tomto poschodí nájdeme aj peknú multifunkčnú knižnicu.   

Chodby školy sú úzke, takže neraz vám dvere tried, odborných učební alebo 

kabinetov narazia do tela. Odborné učebne sú tu takmer pre každý predmet.   



   

Po prejdení jednotlivých poschodí, dennodenne preplnenými žiakmi a 

profesormi, sa dostaneme aj na 4. poschodie. Jeho väčšia polovica je uzamknutá. 

Práve tu sa nachádzajú príjemné miestnosti na spoznávanie sa s cudzími ľuďmi, ich 

krajinami a jazykmi.   

   A keďže vyššie sa už ísť nedá, treba už len chuť na spoznávanie aj nie veľmi 

navštevovaných miest školy, napomáhať k jej rozvoju a využívať každú poskytnutú  

príležitosť.   

  

Darina Úradníková II.A  

  

 

Oslávenkyňa  

  

Tá naša škola  

Túžba po vzdelaní v nás vtedy nastala,   Naša škola, školička,  

keď obchodná akadémia list o prijatí poslala.  modrá ako vodička.  

Prezúvať sa nám nechce, to učitelia poznajú,  Veliká je ako strom,  

no bohužiaľ náš menný zoznam dostanú.  myslím na ňu každým dňom.  

Niekedy nevieme, kde máme hodinu,  Všetko čo vie, povie nám,  

udržať to v hlave dá nám veľkú drinu.   učiteľom, žiakom aj žiačkam.  

Tety upratovačky z nás musia nervy mať,  Učíme sa každým dňom,  

ale vždy sa snažia všetko nám upratať.  aby z nás bol ekonóm.  

Ráno na autobus všetci utekáme,   ADK-čko píšem rád,  

ale aj tak takmer nikdy nestíhame.  som jej verný kamarát.  

Ekonomiku, matiku, či dejepis sa učíme,  Píšem ako vrtuľa,  

Všetci sa na učiteľov veľmi tešíme.  účtujem jak formula.  

Dnes už naša škola päťdesiat rokov má,  Zvládam školu každý deň,  

mottom : otvorená škola, otvorená myseľ,  najlepšie len ako viem.  

otvorený svet sa riadieva.  Hoci je už staršia dáma,  

Nech vydrží ešte veľmi dlho jej prajeme,  nikdy nezostane sama.  

nech všetci spoločne úspešne zmaturujeme.     

 Trieda I.B    Trieda II. B  

  



   

Absolventi „na slovíčko“  
  

Na OA si zaspomínali a chcú sa s Vami podeliť o svoje zážitky absolventi našej školy 

Dominik Callo a Františk Milan.  

Dominik Callo , bývalý žiak zo IV.C triedy (2014)  
  

Ahojte obchoďáci !   

  

Nedávno som dostal milú správu na Facebooku od pani 

profesorky Skálovej, či by som nemal záujem napísať 

článok do školského časopisu, v ktorom mám zhrnúť 

moje skúsenosti a roky strávené na OA Dolný Kubín  v 

rámci 50 výročia jej založenia. V prvej chvíli som sa z 

chuti zasmial, nakoľko mi to prišlo ako vtip. Neviem, či 

si ma s niekým nepomýlila, lebo je veľa iných oveľa 

šikovnejších zaujímavejších a úspešnejších bývalých 

študentov (ktorých slová by pre Vás mali možno väčšiu 

hodnotu) ako ja. Ja, ktorý som bol presne ten tip 

študenta, ktorý školu viac navštevoval kvôli pohľadu na 

nežnejšie pohlavie a nezabudnuteľným bagetám z 

bufetu veľmi priateľského Ferka. Ja, ktorý som 

nerešpektoval školskú dochádzku, správal sa k  

profesorom často dosť rebelisticky, robil si srandu z najlepšieho matikára na svete 

profesora Pilka, z ktorého nakoniec vznikol veľmi pohodový a priateľský típek, s ktorým 

by som okamžite sadol k poháru dobre vychladeného pivka a komunikoval hodiny. No 

nakoniec si hovorím, prečo nie?! Veď som si dal záväzok, že ak raz budem podnikať, 

chcem pomáhať ľuďom a možno týmto článkom pomôžem aj Vám a možno nie, 

každopádne nič tým nestratím a dokonca ani vy, keď si ho prečítate.   

Pre Vás, ktorí robíte chyby ako ja, no práve si ich neuvedomujete :   

Nezabúdajte, že žijeme v dobe, v ktorej sa svet vôkol Vás ženie vpred neuveriteľnou 

rýchlosťou. Všimnite si startup mladých ľudí, ktorí za pol roka budujú firmy s 

miliónovými obratmi, no máloktorý z nich ich vie dlhodobo udržať ziskové a razom 

rýchlo bankrotujú. Preto Vám odporúčam vynikajúci veľmi praktický predmet, ktorý by 

som odporučil každému jednému žiakovi na OADK a to je vytváranie fitktívnych firiem. 

Ľudia, choďte do toho! Mňa samého mrzí, že som tam veľa krát zaujal postoj viac 

menej povaľača, no teraz sa búcham doma o hlavu a štve ma, že som sa do toho 

neobul viac a nebol aktívnejší, možno sme mohli byt oveľa lepší. A možno nie, no teraz 

to už nezistím! Prišiel som na to neskoro, preto buďte čo najviac zapálení pre rôzne 

školské aktivity.   



   

Najviac Vás bude s odstupom času hnevať to, že ste toho nevyskúšali oveľa viac . 

Keď počujem slovo aktivita, hneď sa mi vynorila spomienka a to na telocvikára 

"drobného" vzrastu pána Skálu, s ktorým som síce veľa školského času nestrávil, no 

keď k tomu prišlo, jeho trefné poznámky stáli za to. Je „drsňák“ no len preto, aby ste 

mu neprerástli cez uši! Berte si z neho príklad! Naučí Vás disciplíne, vďaka jeho 

krutým prípravám na fitnes súťaže. Nakoniec sa z nás po škole stali veľmi dobrí 

kamaráti, na čo by som vtedy ani len nepomyslel.   

Tu je príklad toho, že sa musíte pozerať na profesorov z viacerých strán. Ak máte 

pravdu a ste o nej presvedčení, bráňte sa, bite sa a bojujte o ňu! Sme predsa v 

demokratickom štáte. No niekedy myslite aj na to, že to my, žiaci sme ich svojou 

bezohľadnosťou a nie moc príkladnou autoritou doviedli k tomu, ako sa ku Vám 

správali. Preto ich hneď nezatracujte pri prvom konflikte. V mimoškolskom živote sú 

všetci úplne skvelí ľudia. Ďalšia vec, ktorú počujete z každej strany a ja to len 

zopakujem : drvte sa cudzie jazyky! Podľa mňa je na to na obchodnej najlepšia 

príležitosť. Zo všetkých škôl naokolo sú tam najkvalifikovanejšie a aj najatraktívnejšie 

profesorky angličtiny. Ja som mal to šťastie, že som natrafil na jednu z nich a to je pani 

profesorka Hečková, spravodlivá žena, ktorá berie svoje povolanie ako poslanie. Bola 

moja triedna učiteľka no skôr som mal pocit, že to bola moja druhá mama. Dala mi 

veľa rád a správne ma odhadla. Jazyky Vám dajú najviac do života. Všetky tie učivá, 

tabuľky a poznámky, všetko sa Vám rozplynie a často to nevyužijete v praktickom 

živote ale jazyk - to je podstata všetkého. Za pár euro sa dá pomaly navštíviť každý 

kút sveta, sám som pri písaní týchto viet v Istanbule a vďaka dôraznému a 

neoblomnému prístupu na hodinách profesorky Hečkovej sa aspoň ako tak dohovorím 

všade, no mohlo to byt lepšie, keby som to samozrejme zase neflákal. Buďte menej 

lenivejší ako ja! Nemusíte byt najlepší. Jeden z najúspešnejších podnikateľov Činí Jack 

Ma (zakladateľ internetového obchodu Alibaba) povedal :   

"Nemusíte patriť medzi troch najlepších žiakov v triede, byť priemerným je fajn, kým 

tvoje známky nie sú úplne zlé. Len tento typ človeka má dostatok času na to, aby sa 

venoval učeniu zručností ktoré ho napĺňajú".   

Keď sme pri cudzích jazykoch, napadlo ma cestovanie. V tomto smere som obdivoval 

profesora pána Andrisa, že nás zviditeľnil v Afganistane. Neváhajte sa ho na to opýtať. 

Je to jeden z najinšpiratívnejších a umelecky nadaných ľudí ! Určite sa rád s Vami 

podelí o cestovateľské zážitky. Bol nominovaný na Amosa.   

Nenechajte sa ovplyvňovať :   

Ďalšiu vec, ktorú Vám chcem odovzdať - veľa snívajte a lietajte myšlienkami v oblakoch 

ako vysoko sa len dá! Dôraznými a postupnými krokmi si plňte svoje ciele a 

nepoľavujte, nech Vás podceňujú, nech sa z vás smejú, že ste „šprti“, alebo ste 

známkovo najhorší z triedy, že ste moc akční, že ste premotivovaní na hodinách, nech 

sa deje čokoľvek, nenechajte sa ovplyvňovať okolím. Každý jeden z Vás je unikátny v 

niečom inom a keď neuhnete z cesty, raz sa Váš sen splní.   

Budete však musieť tvrdo „makať“ nielen po psychickej ale aj po fyzickej stránke. Ale 

určite sa dočkáte, to zaručujem. Napríklad aj môj sen vznikol na obchodnej a to len 



   

kvôli jednej z profesoriek, ktorá už bohužiaľ neučí, no pre mňa to bol zlomový okamih 

v živote. Bolo to kvôli hodinám ekonómie s profesorkou Klocokovou. Svojim 

prednesom ma zaujala  natoľko, že som sa od tej chvíle chcel stať podnikateľom! Aj 

keď si vďaka môjmu ľahostajnému prístupu možno veľa učiteľov myslelo, že to ďaleko 

nedotiahnem, s odretými ušami som šťastne ukončil maturitné štúdium. Štyri najlepšie 

roky zážitkov prebehnú ani si neuvedomíte ako a zrazu stojíte s maturitným 

vysvedčením za prahom školy. Tak som sa ocitol aj ja a nevedel som, čo bude ďalej. 

No stále som mal v hlave svoj sen a samozrejme aj štipku šťastia, nakoľko sme mali 

rodinný zmrzlinársky podnik s veľkovýrobou a distribúciou zmrzliny. Pustil som sa do 

toho a trošku ho inovoval. Vyzerá, že sa mi pomaličky darí, strojnásobili sme počet 

odberateľov, rozvážame zmrzlinu po rôznych kútoch celého Slovenska, vylepšili 

reprezentačnú prevádzku v Dolnom Kubíne, kde Vás rád privítam. Síce tvrdo 

pracujem, hlavne manuálne, no starám sa aj o marketing, social marketing, naháňam 

nových odberateľov, angažujem sa tiež vo výrobni, kde vytváram šialené príchute. 

Budíček mám dennodenne 7 mesiacov v roku nastavený o 3.00 h ráno a často krát 

pracujem aj do 22.00 hodiny, no stojí to za to. Všetka snaha sa Vám raz zaručene vráti, 

len musíte zaťať zuby a bojovať. Osvedčili sa mi aj poznatky z obchodnej. Najskôr som 

si myslel, že v budovaní podnikania škola pre mňa nikdy nebude hrať veľkú rolu, no 

neskôr som zistil, že vedomosti z rôznych ekonomických a marketingových oblasti, 

ktoré sa na Vás za tie štyri roky nalepia sú pozitívnou výhodou. Vy ich však musíte ak 

chcete byť čo najúspešnejší neustále rozvíjať. Ak nepôjdete na výšku, tak do seba 

nasávajte stále nové a nové zaujímavosti a informácie z rôznych kníh, časopisov, 

článkov, internetu, proste od všadiaľ, kde sa len dá. Musí Vás to pohltiť celých! A keď 

k tomu príde zistíte, že nakoniec to, čo tvrdia všetci úspešní podnikatelia, je predsa 

pravda. Učiť sa budete musieť cely život, ale pre Vás to bude radosť, pretože chcete 

raz vybudovať firmu svetových rozmerov.   

A preto chcem vysloviť jedno obrovské ďakujem, celej Obchodnej akadémii v Dolnom 

Kubíne, každému jednému profesorovi za snahu dať žiakom čo najviac, aj keď ich štát 

nespravodlivo ohodnotí podľa neprimeraných tabuliek.   

Pár posledných viet pre žiakov Obchodnej akadémie a aj pre všetkých čo budú 

čítať tento článok:   

Učte sa najviac z toho, čo baví práve Vás. Keď vyštudujete strednú školu choďte tam, 

kde to ťahá práve Vás, nie Vašich rodičov.  Či už na vysokú školu alebo niekde do 

zahraničia.   

Veľa cestujte, objavujte, všímajte si pritom okolité veci a prineste ich so sebou naspäť 

na Slovensko, či už v podobe biznis plánu alebo nových inovácií! Keď treba protestujte 

na uliciach a bojujte za spravodlivosť. Keď príde čas voliť,  jednoznačne choďte voliť, 

nebuďte znechutení tým, ako to tu funguje a aká je politická situácia, pretože my sme 

generácia, ktorá má v rukách moc všetko zmeniť a priniesť lepší zajtrajšok našej rodnej 

krajine!   



   

Obchodnej Akadémii prajem k výročiu 50 rokov existencie len to najlepšie a veľa 

úspešných žiakov, ktorí sa môžu pochváliť práve tým, že študovali na škole s 

modernými vyučovacími pomôckami na vysokej úrovni.  

 

 

František Milan, bývalý žiak zo IV.E triedy (2014), v súčasnosti študuje 

na Masarykovej univerzite v Brne odbor Čínština.  
  

Ferko, si jeden z našich úspešných absolventov a my sa 

veľmi tešíme, že si dnes zavítal na pôdu našej školy a 

podelil sa s nami o svoje skúsenosti, ambície a ciele.  

Ako študent Masarykovej univerzity v Brne si využil 

príležitosť, ktorá sa len tak nenaskytne a strávil si rok na 

študijnom pobyte v Hong Kongu.  

1. Čo ti dala naša škola k tomu, čo si dosiahol? Prispela nejako?  

Bez dobrých základov angličtiny, ktoré som získal aj vďaka vyučujúcim na 

OADK by som sa zrejme do štúdia čínštiny nikdy nepustil. Dodnes je angličtina 

pre mňa oporou pri štúdiu.   

2. Čo by si poradil našim študentom, ak sa chcú niekam posunúť, uspieť v 

dnešnom svete, cestovať?  

Pracujte na svojich cieľoch, čím skôr bude pre vás jasné kam sa chcete dostať 

a obetujete sa pre to, tým skôr sa tam dostanete. Nezabudnite sa tiež obklopiť 

ľuďmi , ktorí Vás motivujú, majú podobné ciele a hodnoty ako vy. Nebojte sa 

vystúpiť zo svojej zóny komfortu a skúšať aj náročnejšie veci, tak trochu  

„vyčnievajte z davu“ 😊  

3. Ako si sa dostal k takej obrovskej príležitosti - študijnému pobytu v Hong 

Kongu?  

Nominovala ma naň Masarykova univerzita, pre nomináciu a získanie štipendia 

som musel splniť podmienku študijného priemeru, napísať vlastný motivačný 

dopis, získať odporúčanie od mojich vyučujúcich. Po splnení týchto podmienok 

prichádza kolotoč byrokracie a dokumentov, ktoré po Vás chce hongkongská 

strana, hoci sa môže ľahko zdať, že byrokracia je nekonečná, v závere to vždy 

stojí za to.  

4. Čo ťa najviac prekvapilo?  

Veľmi milo ma prekvapila maximálna ústretovosť zo strany PolyU v Hong Kongu 

voči mojim špecifickým potrebám (handicapu). Pravdou ale je, že počiatočná 

mailová komunikácia s PolyU bola mimoriadne komplikovaná a vyžadovala si 

poriadnu dávku trpezlivosti a asertivity.  

5. Najkrajší a naopak nepríjemný/smutný zážitok.  



   

Tých krásnych zážitkov bolo veľmi veľa (návšteva kláštora 10.000 Budhov, 

spoločné campovanie na ostrove Lantau s partiou asi 40 spolužiakov, 

dobrodružné cestovanie v južnej Číne...).  Nepríjemným zážitkom bola moja 

osobná skúsenosť s človekom, ktorý mi mal pomáhať v prvom semestri.  

Asistenta som si bohužiaľ dostatočne nepreveril a škaredo som na to doplatil. 

Neskôr ho našťastie vymenil môj druhý pomocník a kamarát Peter.   

6. V čom sú iní mladí ľudia tam a tu?  

Sú to nadmieru tvrdo pracujúci ľudia od samého mala, veľmi efektívne pracujú 

v skupinách - (vyučovanie v sobotu, či kurzy ktoré končili o 10-tej večer neboli 

vôbec výnimkou). V ich kultúre je to skrátka absolútne prirodzené. Našinci, ktorí 

neobmedzia prokrastinaciu na minimum, neodpustia si časté párty či dovolenky 

si na dlhodobý tunajší  život zvyknú len veľmi ťažko.  

7. Ako sa tam študuje? Podmienky, príležitosti ...  

Hong Kong je cieľom študentov z celého sveta a vytvára tak ideálne prostredie 

pre získanie priateľov z každého kúta zemegule. V Hong Kongu máte skrátka 

akúkoľvek príležitosť na dosah, stačí o ňu dostatočne bojovať. To však môže 

byť v konkurencii z celého sveta poriadne náročné.   

8. Ak by si mal opäť takú možnosť, využil by si ju?  

Jednoznačne áno, rozhodne budem ďalej pracovať na tom, aby som znovu 

získal možnosť vycestovať a vzdelávať sa.   

9. Aké sú tvoje najbližšie plány?  

Najbližšie v novembri ma čaká skúška z Čínštiny HSK5 (Chinese proficiency 

test) na úrovni C1, neskôr samozrejme bakalárka a štátnice.  

  



   

Naša škola včera a dnes  
  

Päťdesiatročné jubileum našej školy nám dáva príležitosť  zaspomínať si,  zamyslieť 

sa nad jej vznikom a preniesť sa až po súčasnosť.  

Stredná ekonomická škola v Dolnom Kubíne, ako predchodkyňa dnešnej Obchodnej 

akadémie, bola založená v roku 1968. Sídlila v budove Základnej deväťročnej školy 

Bysterec. Navštevovali ju nielen žiaci z Dolného Kubína, ale aj z Oravy, Liptova a iných 

oblastí. K škole patril aj internát, čím sa mohla pochváliť máloktorá škola.  

  

  

  
  

  

V roku 1990 sa presťahovala do vlastnej budovy v centre mesta a o rok neskôr bola 

premenovaná na súčasnú obchodnú 

akadémiu.  S narastajúcim 

 záujmom  žiakov o štúdium na 

našej škole sa k nej pristavila  ďalšia 

 budova.  Jej slávnostným 

otvorením sa v roku 1996 získali nové 

odborné učebne, knižnica a učebne 

výpočtovej techniky, následne nová 

 telocvičňa  so  saunou a 

posilňovňou.   

  

V súčasnosti škola disponuje množstvom odborných učební (cudzích jazykov, 

grafických predmetov, informatiky, účtovníctva, cvičných firiem, tovaroznalectva, 

hospodárskej geografie, slovenského jazyka, matematiky...).   

Škola je vybavená kvalitnou výpočtovou technikou - počítačmi s pripojením na internet, 

ktoré môžu žiaci využívať aj v popoludňajších hodinách.   

Súčasťou školy je aj aula pre cca 140 poslucháčov, v ktorej sa organizujú rôzne 

spoločenské aktivity.  

Žiaci majú možnosť študovať v odboroch obchodná akadémia, sociálno-výchovný 

pracovník a 2-ročné pomaturitné nadstavbové štúdium daňové služby.   

K škole neodmysliteľne patrí školský interná a jedáleň, ktoré využívajú aj žiaci z iných 

škôl.   



   

  

Poslaním školy nie je len odovzdávať vedomosti a pripravovať žiakov na povolanie - 

získavanie prvej kvalifikácie, ale aj formovať u mladých ľudí ich postoje, etické a ľudské 

princípy.   

  

V súčasnosti je škola modernou vzdelávacou inštitúciou, otvorenou v každom 
zmysle slova:  

• otvorená od rána do večera pre všetky vyučovacie i mimo vyučovacie aktivity,  

• otvorená pre všetky vekové kategórie s ponukou rôznorodých študijných odborov,  

• otvorená názorom, nápadom, ideám, koncepciám, novým situáciám a zmenám.  

  

Filozofia školy vychádza z jej hlavného poslania, ktorým je úspešne pripravovať 

absolventov schopných zapojiť sa do neľahkého trhu práce a kvalitne ich  pripraviť na 

ďalšie pomaturitné alebo vysokoškolské štúdium.  

  

Škola bude vzdelávacou inštitúciou, kde :   

• pulzuje radostný život poznávania, nadobúdania vedomostí a celoživotných 

zručností  

• sa študent chce učiť a učiteľ chce vyučovať.  

  

V nadchádzajúcom období budete mať príležitosť sledovať množstvo aktivít spojených 

s oslavami päťdesiatin Obchodnej akadémie, ktoré vyvrcholia slávnostnou akadémiou 

uskutočnenou 10. decembra 2018  v MsKS Dolný Kubín.   

   

 

  

 

  

  



   

Srdcom učiteľ  
Keby bola naša škola len budova sama o sebe, nemalo by to žiadny zmysel. 

Neodmysliteľne k nej patria aj naši učitelia a žiaci. A bez našich učiteľov by 

určite nebola taká zaujímavá a krásne vyzdobená ako je dnes a nevzišlo by z 

nej toľko úspešných ľudí, ktorí sa presadili nielen na domácej pôde ale aj v 

zahraničí.  

Niektorí z Vás možno ešte nepoznáte, alebo viete len veľmi málo o našich súčasných 

učiteľoch. Tretiaci sa chcú s Vami podeliť o rozhovor s Mgr. Martou Bennárovou, 

Mgr. Monikou Hatalovou a Mgr. Jankou Hečkovou.   

Mgr. Marta Bennárová  

1. Kedy ste začali učiť na tejto škole?    

Adelka, kedy to bolo – nuž strašne dávno, ale ušlo to ako voda (1994). Na OA 

som prišla zo Strednej zdravotníckej školy v Dolnom Kubíne, spolu s pani 

profesorkou Antalovou a potom za nami z tej istej školy prišla aj pani profesorka 

Zajacová.   

2. Učili ste predtým na inej škole? Ak áno na akej?    

Áno učila som na Strednom odbornom učilišti poľnohospodárskom v Oravskom 

Podzámku, kde som musela v triede vydržať s 35 chlapcami a presviedčať ich 

o tom, aká je pre život zaujímavá a dôležitá chémia, biológia a dejepis a oni si 

len svoje – aké je to super jazdiť na traktore, rozoberať motor, opravovať 

kosačky a sejačky. A ja som medzi nimi stála šťúpla, drobná a presviedčala ich 

prenikavým hlasom, že aj v batériách sa nachádza kyselina sírová (H2SO4) a 

bez nej  by im nešiel ani ten ich slávny traktor, sejačka, kosačka a bola som 

rada, keď si to zapamätali. Častokrát  hovoríme s pani profesorkou Zajacovou, 

že to bola „škola nášho učiteľského života“. Ale i napriek tomu, že sa im moc 

učiť nechcelo, boli veľmi pracovití, to musím priznať. Takže chcem povedať, že 

každý sme osobnosť a každý máme na niečo iné vlohy. Potom som prešla učiť 

zdravotné a detské sestry na strednú zdravotnícku školu do Dolného Kubína.   

3. Čo Vás viedlo k tomu, aby ste začali študovať pedagogiku?    

Láska k deťom a radosť z práce s mladými ľuďmi.   

4. Zažili ste nejaký vtipný moment na tejto škole?   Adelka, tých bolo 

veľmi veľa. Keď vás pozorujem cez prestávky a aj na hodinách, tak sa 

vnútorne stále smejem, lebo keď vás tak pozorujem ako sa vám niekedy 

nechce, aké si hľadáte výhovorky, aké „hrozné problémy riešite“, tak mne je 

fakt veselo. Horšie je, keď sa so študentami stretávam po rokoch na 

pomaturitných stretnutiach alebo na ulici a „sťažujú“ sa, aké majú 

neposlušné deti oni, mne stále myká kútikmi úst, lebo si ich vždy predstavím 

ako študentov a akí boli oni.   

5. Aký máte názor na dnešnú mládež?    



   

Dnešná mládež je odvážnejšia, priebojnejšia, sebavedomejšia ako sme boli my. 

Mám pocit, že sme boli aj viac empatickejší a kolektívnejší ako ste Vy. Máte 

oproti nám však obrovské výhody. Takže ich všetky využite vo svoj prospech, 

študujte poctivo hlavne jazyky, tie otvárajú bránu do sveta.   

6. Keby ste si mohli vybrať iné povolanie ako učiteľstvo, čo by to 

bolo?    

Určite detská lekárka, k tomu ma to veľmi ťahalo.   

7. Zmenili by ste niečo na tejto škole? Ak áno, čo by to bolo?    

Áno a hádajte čo – v prvom rade to, keď sedíte na lavičke na chodbe cez 

prestávku, aby ste sa rozprávali a smiali medzi sebou, nie cez SMS.   

8. Aké je Vaše najobľúbenejšie jedlo?    

Granadiersky pochod, koložvárska kapusta a pravý ruský boršč – mňam.   

9. Ako ste trávili čas, keď ste boli mladá?    

No samozrejme, že tak ako vy chodíte na diskotéky, tak ja som chodila na 

zábavy – skoro na všetky v dedine, lebo veľmi rada tancujem. Ale veľa som 

chodila aj do divadla, na koncerty, pretože som študovala v Bratislave a tam na 

to bolo veľmi veľa príležitostí. Musela som však aj hodne pomáhať rodičom. 

Neexistovalo, že keď som bola na zábave, tak som celú nedeľu prespala – to 

teda nie. Najprv pomôcť navariť obed, potom do kostola, atď. – žiadne, ja som 

unavená zo zábavy. U našej generácie to platilo inak ako u vás – najprv musela 

byť odvedená práca a až potom zábava.   

10. Angažujete sa do príprav na 50. výročie tejto školy?    

No ak mám povedať ani nie, pretože už nepracujem v škole každý deň. Keď 

však treba a kolegovia ma popýtajú o pomoc, tak určite pomôžem veľmi rada. 

Som však hrdá na to, že OA v Dolnom Kubíne slávi takéto výročie a prajem jej, 

aby vychovávala samých úspešných študentov.   

11. Tešíte sa na dôchodok alebo Vám budú žiaci chýbať?    

No Adelka, ja už na dôchodku som. Je pravda, že žiaci mi chýbajú a veľmi rada 

medzi nich i keď len niektoré dni v týždni chodím. Ako stará mama, mám strašne 

málo času a aj keď si mnohí myslia, že na dôchodku budú mať času vyše hlavy, 

veľmi sa mýlia. Vlastná skúsenosť ma o tom presvedčila.   

  

Mgr. Monika Hatalová   

1. Z ktorej školy ste prišli k nám?    

  Stredná odborná škola obchodu a služieb Dolný Kubín.  

2. Ako sa Vám tam učilo?    

  Učilo sa mi dobre, adekvátne škole.  



   

3. Prečo ste si vybrali práve našu školu?    

  Kvôli zmene.   

4. Ako vnímate 50. výročie školy?    

  Slávnosť, jubileum, história,...  

5. Ako sa Vám  pracuje v kolektíve? Máte s učiteľmi dobrý vzťah?    

  Super, vzťah OK, práca OK.  

6. Čo by ste zmenili ak by ste niečo mohli zmeniť v školstve?    

  Vzájomná spolupráca – žiak – učiteľ, čiastočne prekopať školský vzdelávací       

systém.  

7. Zažili ste na našej škole nejaké vtipné hlásky/zážitky?    Áno: 

Namiesto „laická interpretácia“ žiak povedal „lajdácka    interpretácia“.  

8. Ako sa Vám pracuje so žiakmi?    

  Výborne.  

9. Čo Vás viedlo k tomu stať sa učiteľkou?    

  Vôľa, chuť, práca s mladými ľuďmi.  

10. Venujete sa nejakým záujmom?    

• vediem kurzy francúzskeho jazyka vo firmách,  

• ručné práce,  

• mojim deťom – ich záujmové krúžky (hokej, hudobná výchova ).  

  

Mgr. Janka Hečková     

1. Koľko krajín svete ste precestovali, ktorá z nich sa Vám páčila 

najviac a prečo?    

Cestujem veľmi veľa a veľmi rada. Cestovanie nepovažujem len za formu 

relaxu, ale aj príležitosť spoznať iné kultúry, ľudí a ich životný štýl, a je to aj 

najlepšia investícia. V severských krajinách – 

Fínsko, Dánsko, Švédsko, Island sa mi páči ich 

zmysel pre poriadok, kým naopak u južanov 

obdivujem ich pohodovosť, pokoj a radosť zo 

života. Vždy sa snažím hľadať v krajinách  ktoré 

navštívim to krásne, jedinečné, pozorujem ľudí a 

ich život. Nedá sa jednoznačne povedať kde sa mi 

páčilo najviac, ale napr. Maldivy sa právom 

označujú za raj na Zemi.  

2. Prečo ste si vybrali práve OA Dolný Kubín?    



   

Rozhodnutie prečo OADK som v podstate nerobila ja, ale okolnosti. Už ako 

študentku VŠ ma oslovila moja bývalá učiteľka angličtiny s ponukou popri škole 

pár hodín učiť. Zdalo sa mi to ako super príležitosť trošku si zarobiť, navyše v 

odbore a už som zostala.  

3. Keby ste chceli niečo zmeniť na OADK, čo by to bolo?   Veľmi, ale ozaj 

veľmi by sa mi páčilo, keby naši študenti očakávali od seba aspoň toľko, ako 

očakávajú od vyučujúcich.   

4. Čo si myslíte o tejto generácii?    

Že má viac plusov ako si uvedomujeme. Má počítačovú gramotnosť, vie kriticky 

myslieť a aj reagovať a ak sa s nimi jedná ako s partnermi, väčšinou sa s nimi 

dá aj dohodnúť. Avšak výnimky potvrdzujú pravidlo.  

5. Keby ste mohli mať hocijaké iné povolanie, aké by to bolo?    

Nikdy som nad tým nepremýšľala, keďže učenie ma stále baví, ale určite by to 

bola práca s ľuďmi. I keď ani také kvetinárstvo by mi nebolo úplne cudzie.  

6. Dali by ste svoje dieťa na túto školu?    

Ja sama som absolventkou tejto školy, takže už to poukazuje na fakt, že sú tu 

nejaké emócie a vzťah.  

7. Napĺňa Vás Vaša práca?    

Mám pocit, že moja práca ma napĺňa rovnako ako na začiatku. Niekedy možno 

ešte viac, keďže sú iné možnosti. Máme lepšie učebnice, nemusíme celú 

večnosť hľadať posluchy na kazete, máme internet... Takže veľa vecí je 

jednoduchších a zaujímavejších.  

8. Čo nenávidíte na tej to práci?    

V povolaní učiteľa nie je miesto na nenávisť. Ak toto povolanie nemáte radi, 

nedá sa to robiť dlho, keďže nejde len o Vás ale aj o žiakov. A tí rýchlo odhalia 

ak Vás to nebaví a ešte rýchlejšie Vám to spočítajú.   

( Za rozhovory ďakujú žiaci III. B triedy)  

Vďaka patrí aj učiteľom, ktorí už nepôsobia na škole, ale vo veľkej miere sa tiež 

zaslúžili o úspechy našich žiakov. Hoci sú už na zaslúženom odpočinku, niektorí 

z nich však občas zavítajú k nám a vrátia sa v spomienkach na roky prežité v 

škole, na čo sa nedá zabudnúť.  

S ich spomienkami na školu sa chceme s Vami podeliť v príspevkoch, ktoré 

Vás určite zaujmú.  

  

Ing. Mária Kampová   

1. Koľko rokov ste pôsobili na našej škole?    



   

Na škole som pôsobila 15 rokov a z pozície učiteľky na OA som odišla do 

dôchodku.  

2. Čomu ste sa venovali predtým, ako ste sa rozhodli učiť na OA?    

Predtým než som sa rozhodla učiť na OA som pracovala na rôznych 

ekonomických pozíciách v štátnom podniku, v štátnej správe, jeden rok som 

robila ekonómku na vtedy novovzniknutej cirkevnej škole a tiež som podnikala. 

Mala som malú účtovnícku firmu.  

3. Nikdy ste neoľutovali rozhodnutie byť učiteľkou? Zamenili ste 

predsa ticho a pokoj v kancelárii za hluk na chodbách a rušný život 

školy.   Ako som už spomenula , pred mojim príchodom do školy som mala 

viac typov práce, vyskúšala som si aj podnikanie a stále som hľadala niečo, v 

čom by som sa našla. Bola to práve Obchodná akadémia, kde sa mi tak 

zapáčilo, že už som nehľadala nič iné. Nikdy som neoľutovala svoje 

rozhodnutie stať sa učiteľkou.   

4. Čo Vás na práci učiteľa bavilo a naopak, čo ste nemali rada?   Najviac 

ma bavilo samotné učenie a práca s mladými ľuďmi - mojimi žiakmi. Nemala 

som rada administratívne práce, ktoré súviseli s pedagogickou 

dokumentáciou. Tiež som si nevedela zvyknúť na časový systém 

vyučovacích hodín a prestávok. Chápem, že bez tohto systému by 

vyučovanie v takejto klasickej forme nefungovalo, ale mňa to niekedy 

obmedzovalo . Niekedy by som potrebovala mať "dlhšiu" hodinu a niekedy aj 

prestávku.  

5. Keď sa zamyslíte s odstupom času sa vraciate v spomienkach do 

školy,       v čom vidíte prínos tejto profesie pre Vás osobne?    

Profesia učiteľky ma veľmi obohatila hlavne nevyčerpateľnou možnosťou 

tvorivej práce a neustály kontakt s mladými ľuďmi mi dodával množstvo energie. 

Možno som už na zlé veci zabudla, takže si spomínam len na veselé chvíle.   

6. Keby ste dnes pôsobili na škole, čo by ste zmenili vo vyučovacom 

procese?    

Určite by som žiakom zaradila viac praktického vyučovania . Ale to nezmení 

učiteľ, to by muselo zmeniť Ministerstvo školstva. Samozrejme, keď hovorím o 

praktickom vyučovaní, nemyslím tým „prax“ v tom prevedení, v ktorom ju 

študenti teraz absolvujú. Teraz je to často pre nich skôr oddych ako tvrdá práca 

vo firme.   

7. Myslíte si, že po určitých rokoch sa zmenil prístup žiakov k 

učiteľom?    

Keď som odchádzala po 15 rokoch práce v škole na dôchodok, tak som v 

prístupe žiakov voči mne ako učiteľovi nevidela veľkú zmenu . Zmena, ktorú 

som pociťovala bola v postoji žiakov k vzdelávaniu . Túžbu niečo sa naučiť už 

malo veľmi málo z mojich posledných žiakov , hoci ku mne ako k učiteľovi sa 

správali korektne.   



   

8. Viete si spomenúť na nejaký zážitok so žiakmi, na ktorý nikdy           

nezabudnete?    

  Mala som veľa krásnych aj veľmi veselých zážitkov. Možno pre mňa bol jeden 

z najkrajších ten, keď som mojim štvrtákom rozdala papiere na našu poslednú 

písomku z ekonomiky a nadiktovala som im otázky. Moji žiaci pracovali až 

nezvyčajne usilovne, každý samostatne, nesnažili sa radiť si, až ma to dosť 

prekvapovalo, ako sa na písomku dobre pripravili.  

  Písomky som si zobrala domov , aby som ich poopravovala a keď som ich 

začala čítať , tak ma odpovede mojich žiakov doslova rozplakali. Každý môj žiak 

dal na papier osobné vyznanie o svojom vzťahu ku mne. Nielen to, čo sa im 

páčilo , ale aj to čo sa im nepáčilo, alebo ich zranilo, ale odpovede boli veľmi 

osobné a úprimné a tým, že to napísali naozaj zo srdca, odovzdali mi obrovskú 

dôveru. To bol pre mňa asi najväčší dar, ktorý som mohla od mojich "detí" 

dostať.   

  Títo moji študenti ukončili našu školu v roku 1999, teda skoro pred dvadsiatimi 

rokmi. Sú z nich úspešní ľudia, mamy a otcovia možno aj niektorých terajších 

našich žiakov , ale tie ich písomky mám doteraz a keď si chcem urobiť krásnu 

chvíľku, tak si ich znova čítam.   

9. Čo by ste chceli zaželať našej oslávenkyni k jej 50-ke a jej žiakom?   

Našej škole prajem , aby sa v nej cítili spokojní a šťastní učitelia aj študenti .   

  

Ing. Danka Sabaková   

Predo mnou sa odvíja pestrofarebný film spomienok - šikovní mladí ľudia, spôsobní a 

slušne vychovaní (tým sa škola vždy pýšila) a priateľský učiteľský kolektív.  

Vždy som chcela učiť a na Obchodnej akadémii sa veľmi dobré študijné výsledky 

spájali aj s množstvom rôznorodých, veľmi kvalitných podujatí, ktoré som pomáhala 

organizovať. Práca s mladými ľuďmi ma tešila a napĺňala.  

Nezabudnuteľné sú spomienky na prácu v cvičnej firme. Od dychtivého nasávania 

skúseností na školeniach v zahraničí, až po začatie vyučovania u nás, na škole. 

Radosť z prvého počítača, postupné budovanie pracovísk, nová učebňa, náročná 

príprava na medzinárodné veľtrhy a oznámenie odbornej poroty, že sme najlepší ! 

(CVF Prono). Zmysluplná spolupráca s reálnou firmou z praxe, nadväzovanie 

priateľských kontaktov s inými cvičnými firmami na Slovensku i v zahraničí. Veľký 

medzinárodný projekt s návštevami krajín V4. Organizácia stretnutí s významnými 

osobnosťami (medzi najkrajšie patrilo stretnutie s Ferkom Kelem, významným 

cestovateľom, horolezcom a spisovateľom).  

Myslím, že toto zanechalo v žiakoch veľkú odozvu a takéto formy vyučovania by sa v 

školstve mali určite posilňovať. Ja by som k tomu pridala ešte viac času na rozhovory 

a diskusie o súčasných problémoch mladých a ich vnímaní sveta.  

Teší ma, že škola z roka na rok krásnie. Pri príchode do nej ma víta úsmev a pri 

spoločne organizovaných podujatiach ústretovosť a priateľskosť.   



   

Jubilantke želám úspešných, tvorivých a šťastných žiakov i učiteľov. Nech sa vám aj 

naďalej darí !  

  

Ing. Zuzana Kubačková   

1. Koľko rokov ste pôsobili na našej škole?  

    7 rokov.  

2. Aké predmety ste vyučovali?  

    Účtovníctvo, výpočtovú techniku, hospodárske výpočty, daňovníctvo.  

3. Čo ovplyvnilo Vaše rozhodnutie zameniť rolu učiteľa za rolu      

podnikateľky?  

    Som typ, ktorý rád určuje pravidlá. Mám bližšie k samostatnosti v práci.  

4. Napĺňa Vás práca, ktorú teraz robíte?  

    Áno.  

5. Neoľutovali ste Vaše rozhodnutie?  

    Nie.  

6. Sú medzi Vašimi zamestnancami aj naši absolventi? Boli pripravení po      

škole pre prax alebo sa u Vás museli všetkému učiť?  

Mám viac absolventov z OA DK. Zamestnávam ich veľmi rada, pretože majú veľmi             

dobré teoretické znalosti. Samozrejme záleží od konkrétneho človeka. Osvedčilo sa 

mi najprv si otypovať študenta na absolventskej praxi počas štúdia a v prípade, že 

ho práca baví a je tvorivý, spoľahlivý a má chuť pracovať, tak ostáva pre nás 

pracovať aj po skončení školy. Často krát u nás pracujú absolventi OA DK aj počas 

externého štúdia na V3 a po jeho ukončení zostávajú pre nás pracovať ako externí 

spolupracovníci, pretože pred zamestnávaním dávame u nás prednosť 

obchodnému vzťahu formou externých účtovných služieb.  

7. Keby ste mali tú možnosť vrátiť sa opäť na školu, čo by ste robili inak 

ako predtým?  

    Nič.   

8. Čo by ste chceli zaželať našej oslávenkyni k jej 50. výročiu?        

    Nech má veľa múdrych, skúsených a tvorivých pedagógov a mnoho chtivých a         

dobre uvažujúcich študentov.  

9. Chceli by ste niečo odkázať aj jej súčasným žiakom?  

Aby zmenili svoje postoje k životu z výlučného výpočtu toho na čo majú právo, aj na 

to aké majú povinnosti a aby sa naučili aj počúvať, nie iba rozpráva.  

  



   

Pri oslave narodenín našej školy sa chceme vrátiť v spomienkach aj na našich 

učiteľov, ktorí už žiaľ nie sú medzi nami, ale zanechali za sebou veľký kus 

práce. Spomíname na Vás s láskou a vďačnosťou...  

  

  

 

   

 Mgr. Alexander Dudák  Mgr. Miroslav Vojtek  

  

  

 

   Ing. Jozef Pátek a Ing. Hana Šutvajová  Mgr. Jaroslav Šulek  

  



   

Prvé dojmy zo školy – naši prváci  
  

Prvé týždne sú už za nami a my sa pomaličky snažíme 

zmapovať situáciu našich prvákov. Zastavili sme sa za 

nimi a opýtali sa na ich prvé dojmy zo školy. Do 

rozhovoru sa zapojili viacerí študenti, ktorí reagovali na 

naše otázky nasledovne: 1. Aký je Váš prvý dojem 

zo školy a kolektívu? D: Škola je super, profesori sú 

milí. Kolektív sme už v pohode, na začiatku to tak 

nebolo, ale už je to lepšie a bavíme sa každý s každým.   

T: Verím, že táto škola mi prinesie veľa skúsenosti do 

života, ktoré mi pomôžu v práci ale aj v osobnom živote.  

Ako kolektív sme sa už zjednotili a máme sa radi.   

S: Zdá sa mi, že je tu veľa učenia, oproti základnej škole, čo je ale prirodzené. Dúfam, 

že postupom času si na to zvyknem. Kolektív sme celkom fajn.   

K: Na nové učivo aj učiteľov si pomaly zvykám. Síce sa ešte stále spoznávame, ale už 

teraz vidím, že budeme súdržný kolektív.  2. Čím vás zaujala naša škola pri výbere 

strednej školy?  

D: Hlavne DOD, ktoré bolo zaujímavo pripravené. Tiež táto škola ponúka výborné 

vyhliadky do budúcnosti.   

T: Vždy som chcela ísť na ekonomickú školu. Zaujalo ma, že sa môžem naučiť písať 

všetkými desiatimi prstami na predmete ADK.   

S: Hlavne to, že je zameraná na ekonomiku.  

K: Na inú ma nezobrali (haha), ale samozrejme neľutujem to, že som tu išla. Je tu 

super.   

3. Ktorý predmet Vás baví najviac a prečo?   

D: ADK, pretože je to veľmi praktické do budúcna a veľmi ma to baví.   

T: Telesná pretože mám rada športy a ADK, pretože ma baví písať na počítači.   

S: Občianska náuka pretože ma baví psychológia.   

K: ADK, pretože ma baví písať.   

Nie je všetko samozrejme len ružové, sem-tam vypadne aj slza kvôli množstvu učiva, na ktoré 

si však postupne prváci zvyknú a vo vyšších ročníkoch nad tým len kývnu rukou a pousmejú 

sa nad ďalšími prvákmi a ich „napraskanými ruksakmi“. Tak milí prváci, nech sa Vám na 

našej škole darí, prajeme Vám veľa pekných chvíľ a ďakujeme za rozhovor.  



   

Naše druhé dojmy - druháci  
  

O tom, či sú naši druháci spokojní s výberom školy, sa dozviete v ich krátkych 

príspevkoch, z ktorých niektoré zverejňujeme:  

• Môj názor na školu bol zo začiatku neistý. Po čase som si zvykla aj na nové 

podmienky, hodnotenia. Som rada, že som šla na túto školu . Mám super vzťah so 

spolužiakmi aj s učiteľmi. Neľutujem moje rozhodnutie ísť na túto školu.  Moje kroky 

na začiatku boli neisté, no táto škola ich po pár mesiacoch „napravila“.  

Školský vzdelávací program ma zaujal, no nie všetky predmety. Uplynulý rok mi 

priniesol veľa nových priateľov a vedomostí. Samozrejme neviem, čo ma v priebehu 

nasledujúcich rokov postretne, no viem, že po skončení štúdia budem mať srdce na 

mieste. Teda dúfam ☺.  

• Túto školu som si predstavovala tak, že bude ťažké sa do nej začleniť. Bála som 

sa, že tu budú iné praktiky výučby ako na základnej škole. No keď som prišla na 

školu, moje obavy pominuli. Bolo tu veľmi veľa tried, prvé dni som sa bála, že sa 

stratím. Ale organizovanie a uvedenie do tejto školy urobili výborne všetci 

zamestnanci. Aj keď mám niekedy vedľa učenia, som rada na tejto škole. Tak teda 

dúfam, že ukončím v 4. ročníku úspešne maturitu. Tak mi držte prsty!  

Obchodná akadémia splnila moje očakávania. Chcela som tu ísť už od 6. triedy na ZŠ. 

Veľmi sa mi tu páči. Mám dobrých spolužiakov, s ktorými veľmi dobre vychádzam.  

• Obchodná akadémia v Dolnom Kubíne ma zaujala mnohými vecami ale hlavne tým, 

že moja mama tu študovala a neskôr začala pracovať vo firme, kde robí 

účtovníctvo. Všímala som si jej prácu a veľmi ma zaujala. Preto som sa rozhodla 

ísť na túto školu. Keď som nastúpila, bolo všetko fajn, až kým sme sa nezačali učiť. 

Je to celkom náročná škola, ale dá sa zvládnuť. Spĺňa všetky moje predstavy a som 

šťastná, že tu som.  

Keď som nastúpila na túto školu nevedela som, čo ma bude čakať. Nebola som ani na 

dni otvorených dverí. Tak som presne ani nevedela, o čom je OA. Za rok som zistila, 

ktoré predmety mám rada a ktoré nie. Som rada, že navštevujem OA.  

• OA v Dolnom Kubíne som si zvolil na odporúčanie môjho brata. Myslím, že je 

praktická a hneď po škole sa dá nájsť zamestnanie, alebo ísť na vysokú školu. V 

škole sa naučíme účtovať, rýchlo písať všetkými prstami, ekonomiku a oveľa viac. 

Na škole by som nič zásadne nemenil. S výberom školy som spokojný a svoje 

rozhodnutie by som nezmenil. Som v 2. ročníku a teším sa na ďalšie roky na tejto 

škole.  

Na školu som sa rozhodol ísť preto, lebo ma zaujala. Navštevujem ju už rok a pol a 

zatiaľ sa mi tu páči. Dúfam, že to tak bude aj po ďalšie tri roky.   



   

  

Aj týmto žije naša škola, ...  

  

Naša škola nám okrem učenia ponúka aj množstvo aktivít, ktoré sú veľmi zaujímavé 

a tým obohacujú naše štúdium. Patria k nim rôzne súťaže, kultúrne podujatia, 

výlety, exkurzie, prednášky, návštevy, projekty a iné. Môžete sa o tom presvedčiť v 

nasledujúcich príspevkoch.   

  

Emócie, marketing a financie. Patria k sebe?  
  

Viac o tom, že emócie sú dôležitou súčasťou marketingu, marketingovej komunikácie 

spoločnosti a nášho života vôbec, sme sa dozvedeli vďaka prednáške koncom 

septembra vďaka prednáške Ing. Dávida Vrtaňu.   

„Zabudnite na racionalitu v marketingu, v kurze sú emócie. Hoci sa navonok javíme 

všetci ako racionálne bytosti, opak je pravdou. Emocionálne príbehy vás chytia za 

srdce, pútavým príbehom zaujmete zákazníkov, aby si váš produkt či službu lepšie 

zapamätali. Vyvolávajú v ľuďoch napríklad šťastie, prekvapenie, smútok či hnev? O to 

práve ide.“ Ing. Dávid Vrtaňa  

Na záver boli odmenení aktívni študenti - tretiaci vecnými cenami, ktorí sa v zložitom 

svete emócií, marketingu a financií nestratia.  

   

  

 
  

Návšteva z družobnej školy Liberec  

  

Tretí septembrový týždeň sa uskutočnil výmenný pobyt študentov z Obchodnej 

akadémie v Liberci, ktorý má dlhoročnú tradíciu v histórii našej školy. Žiaci a učitelia 

prežili niekoľko dní v Dolnom Kubíne. Navštívili školu a stretli sa s našimi žiakmi. 

Vymenili si skúsenosti o štúdiu, školských projektoch a aktivitách. Nadviazali 

priateľstvá a upevnili si vzájomne vzťahy, ktoré sú základom pre pokračovanie 

spolupráce medzi oboma školami.  



   

  

Žiaci z Liberca si odniesli nezabudnuteľné zážitky a navštívili zaujímavé miesta nášho 

regiónu.   

  

 

  

  

Žiačka   
Obchodnej akadémie v Dolnom Kubíne je 

dvojnásobnou majsterkou Sveta  
  

V dňoch 13. – 21. októbra 2018 sa v Tureckej 

Antalii uskutočnili 40. Majstrovstvá Sveta v 

armwrestlingu /pretláčaní/. Súťaže sa zúčastnilo  

viac ako 1200 súťažiacich zo 60 krajín sveta.  

Výborný výsledok opätovne 

dosiahla naša žiačka Barbora Bajčiová, ktorá v 

kategórii nad 70 kg získala v súťaži pravou i ľavou rukou 

zlaté medaily a stala sa tak Majsterkou Sveta. Týmto 

obhájila vlaňajšie prvenstvo a stala sa tak 

najúspešnejšou členkou slovenskej juniorskej výpravy.  

  

K výbornému výsledku blahoželáme a držíme palce pri ďalších pretekoch!  

 

  

Na fotografiách zľava: prijatie trénera a Barbory u pani riaditeľky, získané zlaté medaily a privítanie od spolužiakov.   

  

    Barbora v   súťažnom nasadení    



   

Úspech žiakov   
Obchodnej akadémie v Dolnom Kubíne 

na 24. ročníku súťaže   

Silná ruka stredoškolákov  
  

                                                                                                                                                       Naši úspešní medajlisti  

Dňa 9. 11. 2018 sa na Obchodnej akadémii v Dolnom Kubíne konal 24. ročník 

stredoslovenskej oblasti súťaže Silná ruka stredoškolákov.   

Súťaže sa zúčastnilo veľké množstvo nadšencov armwrestlingu zo žilinského a 

banskobystrického kraja. Vo veľkej konkurencii sa výborne umiestnili naši chlapci a 

dievčatá.  

V kategórii do 60 kg získala:   2. miesto Ivana Maxoňová   

V kategórii nad 60 kg získali:   1. miesto Lucia Veronika Heleiová  

   2. miesto Veronika Brčáková   

V kategórii do 70 kg získal:  1. miesto Marek Mores  

V kategórii do 80 kg získal:  2. miesto Martin Foltín  

Naši žiaci si týmto svojim umiestnením vybojovali postup na celoslovenské finále.  

Dobrú organizáciu súťaže zabezpečila naša žiačka "zlatá" Majsterka sveta v tejto 

disciplíne Barbora Bajčiová.   

  

Srdečne blahoželáme a držíme palce v celoslovenskom finále!  

  

 

Fotogaléria zo súťaže Silná ruka stredoškolákov 2018: medaily, slávnostné otvorenie,  súťažné 

nasadenie a odovzdávanie ocenení riaditeľkou školy Ing. Vilmou Janotíkovou.   

  

  



   

Exkurzia - Miba Sinter Slovakia s.r.o.   

Začiatkom novembra sa naši študenti III. A, III. B 

zúčastnili exkurzie v podniku Miba Sinter Slovakia 

s.r.o. Dolný Kubín. Mali možnosť nahliadnuť do 

výroby súčiastok dôležitých pre motorový a 

automobilový priemysel – spekané diely, klzné  

ložiská, trecie obloženia, komponenty výkonovej elektroniky a povlaky, ktoré nájdeme 

vo vozidlách, vlakoch, v lodiach, lietadlách a elektrárňach na celom svete. Zaujímavým 

bol nielen samostatný výrobný proces, ktorý je riadený cez počítačový systém, ale aj 

organizácia práce zamestnancov v jednotlivých výrobných halách. Počas tejto 

prehliadky získali mnoho dôležitých informácií a hlavne mali možnosť vidieť, ako v 

skutočnosti samotná výroba prebieha.  

  

Stredoškolské podnikateľské fórum  
V  novembri sa na našej škole konalo stredoškolské podnikateľské fórum, na 

ktorom sa okrem študentov našej školy zúčastnili študenti z Gymnázia P. O. 

Hviezdoslava a Strednej odbornej školy obchodu a služieb v Dolnom Kubíne. 

Cieľom bolo získanie praktických zručností pri tvorbe vlastného podnikateľského 

zámeru – Spoznaj podnikanie. Rozbehni sa! Veľkým prínosom boli prednášky 

podnikateľov z Dolného Kubína p. Vavrečana z firmy Seduco s.r.o. a p. Laurinčíka 

z firmy Prolink s.r.o..   

 
  



   

Okienko šéfredaktora  
Milí naši čitatelia – spolužiaci a učitelia, dostáva sa Vám do rúk „mimoriadne“ 

číslo nášho školského časopisu o nás a pre nás - OADKo. Čo sme si pre Vás 

pripravili?   

Týmto číslom Vám chceme predovšetkým pripomenúť blížiace sa oslavy 50. 

výročia založenia našej školy.  

Nájdete v ňom históriu vzniku našej školy, rozhovory s našimi absolventmi, 

súčasnými učiteľmi, ale tiež s učiteľmi, ktorí už na škole nevyučujú.   

Môžete nazrieť aj do tvorby našich žiakov cez ich básne, príhovory a popis 

školy.  

So svojimi dojmami zo školy sa s Vami podelia žiaci 1. a 2. ročníka OA.   

O tom, že našej škole záleží na všestrannom rozvoji svojich žiakov Vás 

presvedčí množstvo aktivít, ktoré Vám v závere prinášame.  

  

Našej oslávenkyni, teraz už zrelej vzdelávacej inštitúcii želáme veľa dobrých a 

schopných žiakov, ktorí sa budú radi vracať tam, kde prežili časť svojej mladosti.   

  

Príjemné čítanie časopisu OADKo, časopisu o nás a pre nás – Vám praje 

redakčná rada.  

   

Kontakt na redakčnú radu: Obchodná akadémia, Radlinského 1725/55, 026 01 

Dolný Kubín e-mail: oadkocf@gmail.com   
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